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APB 2014 CDA FRACTIE 

• Voor ons ligt de begroting voor het jaar 2014, de laatste begroting van dit college van VVD en 

ONS. Over een kleine 5 maanden zijn er verkiezingen, een goed moment om terug te kijken over 

de afgelopen 3 jaar.  

• De CDA fractie bedankt het college voor zijn inzet, er is veel gebeurd en hard gewerkt, ook 

samen met het ambtelijk apparaat. Dat harde werken vond steeds meer plaats vanuit een 

bepaald gedachtegoed, ik kom daar straks op terug. Maar hard werken alleen is niet genoeg, de 

vraag is of er altijd de juiste keuzes zijn gemaakt en of het college in control was, en op een 

aantal dossiers is dat zeker niet het geval geweest. Een paar voorbeelden. 

• Zo heeft het college de mond vol over het belang van een goede dienstverlening, maar in de 

praktijk scoorde de gemeente een dikke onvoldoende  -een 2- richting ondernemers. Zonder 

een extern mystery guest onderzoek was dit probleem nooit boven tafel gekomen. En ook op de 

recente MKB lijst keldert Voorschoten van 39 naar 62…Inhoudelijke aandacht voor de 

problemen zijn nodig. Met alleen een foto in de krant of een lovend persberichtje over een 

bezoek red je het niet.  

• Ook zijn er incidenten m.b.t. de dienstverlening aan ouderen, zo heeft het bijna twee jaar 

geduurd om een opstapplaats van de Cirkelbus bij de Albert Heijn te realiseren en bijna 3 jaar 

om toch een abri op de Leidseweg neer te zetten. Veel klachten van ouderen waren nodig om 

iets aan deze situatie te doen, het college heeft kennelijk dit soort prikkels nodig om in actie te 

komen.  Daadkracht is anders. 

• Op het terrein van verkeer en vervoer wijzen wij op het verdwijnen van buslijn 45 in de Vlietwijk 

–het college werd pas wakker toen het al te laat was- en de geldverspilling voor een niet  

gebruikte buslijn naar Wassenaar. En toch jammer dat wij 9 miljoen moeten investeren in de 

Rijnlandroute, maar niet mee mogen delen in eventuele aanbestedingsvoordelen. En zijn onze 

klanten van de sociale dienst echt blij met de tocht naar Voorburg, hoe is het met de 

dienstverlening voor deze kwetsbare groep Voorschotenaren? Wij durven dit te betwijfelen. Het 

zijn wel de enige Voorschotenaren die voor hun dienstverlening  van de gemeente naar een 

andere stad moeten reizen.  

• En ook de  dienstverlening naar de raad, zodat wij ons werk goed kunnen doen, vertoont 

mankementen. De voorbeelden dat stukken moesten worden teruggenomen of aanvullende 

informatie moest worden toegezegd, zijn legio. Dit noodzaakte zelfs tot een raadsbreed 

aangenomen verbetermotie, waarin het college werd opgeroepen om iets aan de kwaliteit van 

de stukken te doen. Het mantra dat dit allemaal zou verbeteren door de ambtelijke fusie met 

Wassenaar, heeft bij de CDA fractie nog niet tot overdreven enthousiasme geleid. Wij wachten 
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het onderzoek van de Rekenkamer eind van dit jaar over de eerste resultaten af.  Wat de 

dienstverlening aan de Raad betreft, vinden wij overigens ook dat raadsleden met een beperking 

indien nodig ondersteund zouden moeten worden. Wij zullen hiertoe een motie indienen. 

• Voorzitter, de CDA fractie voelt zich gedwongen om dit soort voorbeelden te geven, omdat het 

college er een gewoonte van maakt om de communicatie tot een goed nieuws show te maken. 

Het regent de laatste tijd persberichten en foto’s van collegeleden, de verkiezingen zouden er 

toch niet aankomen? Het mooiste –of slechtste- voorbeeld is het jaarlijkse persbericht over de 

begroting, waarin het college zich op de borst klopt dat er wederom een sluitende begroting is 

gepresenteerd. Een stuk stiller op het communicatievlak is het bij de voor- en najaarsnota, 

waaruit grote happen uit het eigen vermogen van de gemeente worden genomen om tekorten 

op te lossen. Dat wordt niet verteld aan de inwoners van Voorschoten! Het eigen vermogen van 

de gemeente Voorschoten is in deze collegeperiode met € 19 miljoen euro afgenomen, een 

daling van maar liefst 32%. 

• Gaan er dan wel dingen goed? Ja, de uitvoering van de WMO om maar eens een voorbeeld te 

noemen. Dicht bij de mensen georganiseerd, met veel aandacht vanuit het bestuur en de 

gemeenteraad. Daarbij hebben wij wel zorgen over de toekomst, gelet op de decentralisaties. En 

ook het afbouwen van de scholen en de turnhal kan op onze instemming rekenen. Ook zijn wij 

blij dat de gemeente onze vrijwilligers blijft ondersteunen met behulp van het subsidieplan. 

• Voorzitter, voor volgend jaar hoopt de CDA fractie dat er stappen worden gezet om de 

bibliotheek, het cultureel centrum en het filmhuis in een nieuwe locatie in het centrum onder te 

brengen. De huidige huisvesting is ivm onderhoudskosten te duur. Een nieuwe locatie kan een 

impuls geven aan het gebruik van deze functies en de mogelijkheden om nieuwe inkomsten aan 

te boren: kijk naar de bieb in Wassenaar die dankzij de nieuwe locatie honderden nieuwe leden 

heeft mogen verwelkomen. Maar dan moeten de juiste voorwaarden wel aanwezig zijn. Wij zien 

de business case met belangstelling tegemoet, en zullen een deel van onze kerkgang met 

genoegen verplaatsen naar de Dorpskerk , mocht dat nodig zijn!  

• 2014 is ook een spannend jaar voor de samenwerking in de Leidse regio. Wat de CDA fractie 

betreft hebben wij in dit huis een prima discussie gevoerd over welke samenwerking nodig is. 

Voorschoten is een knooppunt in verschillende samenwerkingsverbanden, en voor ons staat 

centraal dat een praktische benadering nodig is om onze wettelijke taken zo goed mogelijk uit te 

kunnen voeren. Dat kan met Wassenaar en Leidschendam-Voorburg, maar ook met de Leidse 

regio als dat vanuit de inhoud bezien nodig is. Holland-Rijnland zal wat ons betreft een draai 

moeten maken naar een netwerkorganisatie waarbij Voorschoten niet per se met alle 15 
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gemeenten hoeft samen te werken, maar op onderdelen –bv jeugd en zorg- zich ook zou kunnen 

beperken tot de Leidse regio.   

• Het financieel gezond maken en houden van de gemeente is daarbij een voorwaarde voor alle 

plannen die gemaakt worden: anders is er immers geen geld voor. Daarbij moeten we niet 

alleen naar 2014 kijken, maar ook naar de jaren daarna en daar nu al actie op ondernemen. 

Uitgangspunt daarbij voor de CDA fractie is dat wij liever in eigen vlees snijden dan in het 

voorzieningenniveau van deze gemeente of de portemonnee van onze inwoners. Wij zullen 

daarvoor in tweede termijn voorstellen indienen. 

• Wij maken ons daarbij zorgen over een tweetal investeringen:  de Dobbewijk en de 

Duivenvoorde Corridor. Wat de Dobbewijk betreft, horen wij van de zijde van het college alleen 

maar een goed nieuws show, maar wij vragen ons af of alle partijen deze plannen zullen blijven 

steunen als de uitvoering zo traag gaat. De grote financiële risico’s die wij lopen in de 

Duivenvoorde Corridor zullen wij nog nader bespreken, waarbij wij ons wel afvragen of het 

college hierin tijdig heeft bijgestuurd. Het is niet meer van Glas naar Gras maar van Glas naar 

Steen!  Op deze  plaats een suggestie: kan er geen golfbaan rond de molen worden aangelegd? 

Dan gaan we  toch van Glas naar gras en komt er bovendien ruimte voor een extra voetbalveld 

bij het Wedde op de plek van het te kleine golfterrein. Wij vragen het college te bezien of er 

investeerders bereid zouden kunnen zijn om deze gedachte te steunen. 

• En daarbij kom ik terug op het gedachtegoed van het college waar ik in het begin van mijn 

betoog over sprak. In de afgelopen 3 jaar is het gemeentelijk beleid doordrenkt geraakt van het 

liberale gedachtengoed. Zo is daar de introductie van het profijtbeginsel: gemeentelijke 

voorzieningen moeten maar door de gebruikers zelf betaald worden en niet meer door alle 

Voorschotenaren. De gevolgen voor gezinnen met kinderen en ouderen met een kleine beurs 

die steeds meer moeten gaan betalen voor zwemmen en het lenen van boeken, laten zich 

raden. Het is wat de CDA fractie betreft een kortzichtig en fout beleid: vanwege de hoge prijzen 

zullen steeds minder mensen er gebruik van maken, waardoor deze publieke voorzieningen 

uiteindelijk ten onder zullen gaan . Gezinnen met kinderen en ouderen zijn daarvan de dupe, en 

echt niet alleen de minima maar ook  mensen met middeninkomens die nu al moeite genoeg 

hebben om de eindjes aan elkaar te knopen. 

• Een bezuiniging van €100.000 euro op de bieb is buiten proportie en zal onherroepelijk gevolgen 

hebben voor openingstijden, de collectie en het serviceniveau. Ook het zwembad zou volgens 

het college rustig €175.000 euro per jaar kunnen bezuinigen, pak ‘m beet de helft van de 

subsidie. Ook dit zal gevolgen hebben voor openingstijden en de toch al hoge toegangsprijs. In 
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tweede termijn zullen wij voorstellen indienen om deze bezuinigingen waar mogelijk te 

verzachten. 

• Een quizvraag: wie zegt dat het voorzieningenniveau op peil moet blijven (‘ de Voorschotense 

maat’ ), maar bereikt door haar bezuinigingsbeleid precies het tegenovergestelde? Precies, dit 

college. Er worden foute keuzes gemaakt, en de CDA fractie zal voorstellen indienen om deze 

foute keuzes te herstellen. 

• Voorzitter, er zijn grenzen aan het vrije marktdenken. Het voorstel om in Voorschoten een 

casino toe te staan is gelukkig weggestemd. Dat de VVD fractie desgevraagd aangeeft dat wat 

hen betreft ook een bordeel en een coffeeshop in Voorschoten welkom zijn: wij schrikken 

hiervan. Voorschoten is niet de grote stad, en zou niet het lijdend voorwerp moeten zijn van dit 

doorgeslagen beleid . 

• Voorzitter, ik rond af. Terugkijkend op deze periode, is onze conclusie dat het tijd is voor 

verandering. Het huwelijk tussen de VVD en ONS bleek een ongelukkig huwelijk, en een 

duurzame scheiding van vergadertafel en bed lijkt ons de beste oplossing. Het experiment met 

twee wethouders lijkt zo mooi voor de kiezer maar heeft overduidelijk niet gewerkt. Onder druk 

van te veel taken ontstonden onzorgvuldigheden en was er te weinig bestuurlijke control. 

Voorschoten moet zo snel mogelijk toe naar een situatie met een bestuur met een zo breed 

politiek draagvlak, dat is in het belang voor alle Voorschotenaren. Hopelijk is dat binnen een 

aantal maanden het geval. 


